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Referat - Netværksgruppe Børn og Unge under rammeaftale Sjælland, den 9. februar 2024 kl. 10.00-13.00   
Virtuelt møde i TEAMS 
Deltagere: Henrik Kjer (Ringsted); Lotte Christensen (Lolland), Helle Stisen (Solrød), Julie Folke Jacobsen (Kalundborg), Lars René Petersen (Vordingborg), Lone N. Jensen (Køge), Brit Lydersen (Guldborgsund), 

Steen Bager (Odsherred),  Sanne Thaaning (Sorø), Daniel Gottrup (Næstved), Christel Jørgensen (Roskilde), Lisbet Daugaard-Hansen (Holbæk), Anne-Katrine F. Madsen og Ania Holm (Region Sjælland). Samt 

under punkt :1 Inge Sewerin og Johan Horneman (Socialtilsyn Øst), under punkt 7 og 8: Povl Skov (Rammeaftalesekretariatet) og punkt 8: Morten Bøgelund Andersen og Lisbet Broberg, 

(Rammeaftalesekretariatet). Referat: Rie Nielsen (Holbæk). 

Fraværende:  Rikke K. Laursen (Slagelse), Nanett Babett Flamgaard (Holbæk), Christian Sørensen (Stevns,) Bodil Pedersen (Guldborgsund), Ane Stallknecht (Odsherred), Carina Bom (Lejre), Anne-Mette 

Semlov (Faxe), Peter Rymann (Greve), Isabel Gebuhr (Greve);), Carina Bom (Lejre), Sune Thor Olsen (Ringsted), Susanne Frydenlund (Ringsted), Dorrit Guttman (Vordingborg). Christina Valdemar Jul Thomsen 

(Ringsted), Stine Gran Hansen (Kalundborg). 

Dagsordenspunkt Referat  

1. Velkommen mv. 

 

Lisbet (Holbæk) bød velkommen og mødet blev indledt med en kort præsentationsrunde. 
- Referat fra sidste møde den 24. november 2023 blev godkendt. 
- Dagsorden blev godkendt.  

2. Socialtilsyn Øst – oplæg 
og dialogmøde 

 

 

 Socialtilsyn øst (STØ) indledte med et oplæg (vedlagt) af Johan Horneman (afdelingsleder plejefamilier) og Inge Sewerin 
(afdelingsleder tilbudsområdet) jf. netværkets ønsker til fokuspunkter, som blandt andet havde særlig fokus på plejefamilieområdet 
som følge af netværkets bekymring ift. rekruttering/kommende mangel på (kvalificerede) plejefamilier. 

Oplægget gav anledning til dialog om en række spørgsmål, blandt andet følgende vedr. plejefamilieområdet: 
 
- STØ er gearet til at behandle de såkaldte fast-track ansøgninger om godkendelse, med max 6 ugers sagsbehandlingstid, men der 

har ikke været mange ansøgninger 
- Socialstyrelsens rekrutteringskampagne, der blev skudt i gang i uge 40 på landsplan, og som indtil videre ikke har ført til nye 

ansøgere i STØ regi 
- Vigtigheden af plejefamiliers forståelse af, at man som plejefamilie både er professionel og privat i eget hjem 

- Udfordringer med tilbudsportalen, der ikke viser ledige plejefamilier (særligt problem efter det er blevet plejefamiliernes 
opgave/pligt at indberette) 

- STØ’s løbende dialog med interesseorganisationer som LS og PLF, der ofte er bisiddere for plejefamilier i sager (ikke 
formaliseret samarbejde) 

- Plejefamilier som ikke er motiverede for kun at modtage babyer i kortere tid 

Dialog vedr. tilbudsområdet omfattede bla: 

- At STØ generelt oplever et tilfredsstillende samarbejde med kommunerne om det personrettede tilsyn på børn- og ungeområdet. 

https://www.rs17.dk/netvaerksgrupper/born-og-unge/
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- Dilemmaer omkring samarbejdet mellem døgntilbud psykiatrien, hvor STØ har erfaret, at Psykiatrien oplever, at tilbuddene ikke 
er gode nok, og tilbuddene oplever, at psykiatrien udskriver børnene for hurtigt. STØ forsøger at understøtte et mere formaliseret 
samarbejde mellem tilbud og psykiatri, fx så den unge på tilbuddet kan have en hotline til psykiatrien, eller lignende. STØ er 
opmærksom på, at det kan være svært for kommuner og tilbud at få en aftale af den karakter.  

3. Drøfte om der er behov 
for fælles initiativer mv. 
på  plejefamilieområdet 

 

 

I forlængelse af Socialtilsynets besøg drøftede netværket muligheder, fordele og ulemper ved en eventuel fælles / koordineret indsats 
mht rekruttering af plejefamilier.   

Der blev udtrykt ønske om, at der fra centralt hold blev udarbejdet noget generelt materiale, som man kunne tilpasse lokalt.  

− Det blev aftalt, at Christel, Daniel og Lars tager dette ønske med i BKF netværket for at høre om, der er nogen her, der kan påtage 
sig at rette forespørgsel om noget generelt materiale det rette sted. 

4. Årshjul 2024, herunder 
forberedelse af næste 
netværksmøde 
 

 

Dette punkt førte indledningsvis til en større drøftelse af, hvilke emner der mest oplagt blev drøftet i hhv. Rammeaftale-netværket og 
BKF netværket, idet mange oplevede at mange af punkterne gik igen i de to netværk.  

På den baggrund aftalte netværket følgende: 

Regionen v/Ania og Anne-Katrine fremover får fast punkt på møderne til oplæg, orienteringer om nye mv.  

Netværket prioriterer følgende emner på dagsordenen i årets løb: 
- Psykiatrien 
- Regionens tilbud, ex. nyt drifts- og udviklingsaftaler strategier, der sættes i gang mv. 
- Sikrede afdelinger/pladser 
- Standardkontrakter 
- Børnehus Sjælland (forslag: den 20.09) 
- Udviklingsprogrammet 
- (Det var lidt uklart, om skole-dagbehandling landede – har det noget ophæng ift. regionen? det må afklares senere) 

 
Følgende er som udgangspunkt ikke på dagsordenen i rammeaftale Sjælland netværket, men i BKF regi: 
- Lettere behandlingstilbud 
- Barnets lov 
- Plejefamilier 

 
Aftalte punkter/ansvarlige til mødet den 14. juni – obs. virtuelt møde  
- Sikrede pladser, herunder arbejdet med  ”ordet er dit” / Ania og Anne-Katrine (Regionen)  
- Samarbejde med psykiatrien / Daniel (Næstved) byder ind med input til dette emne. 
- Standardkontrakter / Povl  Opfølgning på ønsker til ændringer j ft. pkt. 7c længere nede 
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5. Netværkets deltagerkreds 
 

+ ønske om flere virtuelle 

møder 

 

I sammenhæng med drøftelsen under pkt. 4 blev følgende aftalt – også med henvisning til, at kommunerne er forskelligt organiseret: 
 
- Det er OK at sende en substitut, hvis man ikke selv kan deltage eller emnet fx er mere relevant for afdelingsleder (af samme årsag 

har flertallet af kommuner tilmeldt flere ledere til netværket/mailinglisten) 

Virtuelle møder? Flere fremsatte ønske om flere virtuelle møder mhp. at fremme deltagelsen. Det blev i første omgang aftalt, at de 
kommende to møder er virtuelle. Derefter tages emnet op igen. 

6. Eventuelt, herunder 
noget der skal bæres 
videre 

Jf. pkt. 6 tager  Christel, Daniel og Lars ønsket om generelt rekrutteringsmateriale ift. plejefamilier med i BKF netværket. 

7. Nyt fra rammeaftale 
Sjælland 
 

Povl indledte med at orientere om, at han var ”fast mand” på driftsdelen af rammeaftalen og ift. rammeaftalestyregruppen, og 

orienterede dernæst om følgende punkter, der også blev drøftet: 

a) Synscenter Refsnæs har fået puljemidler til at udvikle projektet ”Sammen om Punktskrift”. Projektet skal have fokus på både 
organisatoriske og faglige spørgsmål, fx: 

- PPRs rolle vs. Kommunikationscentrenes rolle 
- Hvordan man sikrer relevant faglig opdatering af fagpersoner i de dagtilbud og skoler, som varetager indsatser til 

målgruppen. 
Der skal nedsættes en følgegruppe med blandt andet kommunale repræsentanter (fagpersoner) til at følge projektet. Det drejer 
sig om 2 møder pr. År. Første møde er 3. april. 

➢ Daniel (Næstved) finder en deltager til arbejdsgruppen. 
 
a) Nyt fra Social- og boligstyrelsen (SBST).  

- Kommende strategi for Nationale Koordinations vidensproduktion. SBST skal formidle viden om NATKO’s målgrupper. Det har 
styrelsen hidtil gjort gennem forløbsbeskrivelser, men i 2023 har styrelsen afprøvet alternative formater for vidensformidling 
med henblik på at gøre den indsamlede viden mere tilgængelig og anvendelig. Styrelsen vil på den baggrund udarbejde en 
strategi for NATKO’s vidensproduktion. Der lægges op til drøftelse og input ift.  den kommende strategi. Dette punkt blev 
efter ønske fra Socialstyrelsen udsat til næste møde 

- Særligt vedr. centrale udmeldinger om udsatte gravide med skadeligt rusmiddelforbrug og behov for døgnbehandling er, at 
SBST ikke føler sig helt betryggede om, at der er de tilstrækkelige tilbud til denne målgruppe. Styregruppen og sekretariatet 
vurderer, at det vil være et meget stort apparat at sætte i gang, hvis der skal tages fat i alle kommuner én gang mere via 
endnu en udmelding. Det er pt. ikke afklaret, hvad der skal ske. 

- Særligt vedr. sikrede institutioner: KL’s koordinationsforum har igangsat et arbejde, og rammeaftalesekretariatet har sikret, at 
SBST ved, at KL er i gang med dette, så der ikke sættes det samme i gang.  

- Generelt vedr. potentielle centrale udmeldinger. Muligvis vil der komme udmeldinger vedr. Prader Willis og Huntingtons 
syndrom. Rammeaftalesekretariaterne forsøger at sikre, at kommunerne bliver inddraget tidligt, når SBST har en bekymring, 
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med henblik på at der ikke alt for hurtigt sættes de helt store undersøgelser/centrale udmeldinger i gang. Det er bl.a. 
foreslået Socialstyrelsen, at der kigges på, hvad man kan gøre smartere og mindre ressourcekrævende, inden der laves en 
decideret central udmelding ift. især små målgrupper 

b) Nyt fra KL, de nationale standardkontrakter på børneområdet. Der bliver startet implementeringsindsats i efteråret. 
Standardkontrakten er dynamisk, så relevante ændringsforslag kan indarbejdes hen ad vejen. Povl opfordrede til, at man skrev til 
ham, hvis man havde ændringsforslag. 
- Flere fra netværket udtrykte behov for, at kontrakterne blev kvalificeret yderligere, blandt andet Daniel og Julie, som Povl vil 

tage fat i. 
- Povl takkede for tilbagemeldingen og det blev aftalt at give punktet god tid på dagsordenen til næste møde, med Povl som 

tovholder på punktet. 

8. Rammeaftale Sjælland – 
drøfte og evt. komme 
med input til oplæg til 
udviklingsprogram 
 
 

Morten Bøgelund Andersen, formand for styregruppen for Rammeaftale Sjælland , orienterede om oplæg til udviklingsprogram i 
rammeaftalen, som også er vedlagt. Morten understregede indledningsvis, at der er tale om en status og at intet er besluttet. Samt at 
han gerne stiller op til kommende netværksmøder, hvis der er ønske om det.  Han præciserede samtidig, at det især ville være 
arbejdet med udvikling af voksenområdet, der ville fylde frem til l sommer.  

Netværket kvitterede og gav udtryk for ønske om at høre mere, når udviklingsarbejdet i højere grad kom ind på børneområdet. 
Derudover fremkom bla. følgende bemærkninger: 

− Der kan være stor forskel på kommunerne i Region Sjælland, tænk fx på Roskilde ift. Lolland. I nogle kommuner er det ”det 
muliges kunst” at finde et relevant botilbud til et ungt menneske, hvilket betyder at hvis der stilles yderligere krav til denne 
proces, kan det blive noget nær umuligt.  

− Børneområdet adskiller sig på flere områder fra voksenområdet med andre behov ift. nærhed og hastighed og meget strengere 
krav. Så det er vigtigt at man ikke tænker 1:1 ift. de principper, man arbejder med.  

− OBS ift. skoledagbehandling – hvad skal retningen være? Skal vi lave flere tilbud, eller i højere grad tænke dette ind i vores 
folkeskolelov 

 

https://www.rs17.dk/styregruppen/medlemmer/

